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YÜRÜTME VE İDARE BÖLÜMÜ 

ATAMA KARARLARI 

–– Hâkimler ve Savcılar Kuruluna Ait Atama Kararları 

YÖNETMELİKLER 

–– Jandarma Genel Komutanlığı ve Sahil Güvenlik Komutanlığı Personel Yönetmeliğinde 

Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik (Karar Sayısı: 6470) 

–– Jandarma Genel Komutanlığı İzin Yönetmeliği 

–– Organ Nakli Hizmetleri Yönetmeliği 

YARGI BÖLÜMÜ 

ANAYASA MAHKEMESİ KARARI 

–– Anayasa Mahkemesinin 13/10/2022 Tarihli ve E: 2020/43, K: 2022/116 Sayılı Kararı 

DÜZELTME: 7/12/2022 Tarihli ve 6448 Sayılı Cumhurbaşkanı Kararı ile İlgili 

  

https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221209-6.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221209-1.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221209-1.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221209-2.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221209-3.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221209-4.pdf
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/12/20221209-5.pdf
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Güldal: Sanayici ithal buğdaya 

rağbet ediyor 
TMO’nun deposu olmasa bile gerektiğinde mobil alım yaptığını, 

depolarının tamamının dolu olduğunu kaydeden TMO Genel Müdürü 

Ahmet Güldal, ancak sanayicinin kalite sebebiyle ithal buğdaya rağbet 

etmesi sonucu ithalat yaptıklarının söyledi. 

 
Hüseyin GÖKÇE / ANTALYA 

 

Toprak Mahsulleri Ofisi(TMO) Genel Müdürü Ahmet Güldal, ofisin depolarının 

tamamının dolu olduğunu ancak sanayicinin kalite sebebiyle ithal buğdaya rağbet 

ettiğini, bunun sonucu olarak ithalat yapmayı da sürdürdüklerini söyledi. Tohum 

üreticilerine seslenen Güldal, enerji ve protein oranı yüksek ürün yetiştirmelerini 

istedi. TBMM Tarım Orman ve Köyişleri Komisyonu Başkanı Prof.Dr. Yunus Kılıç ise 

üreticilere belirli kriterlere göre geliri garanti edecek, Gelir Garantili Üretim Modeli 

üzerinde çalışmaların sürdüğünü bildirdi. 

“Daha kaliteli tohum yetiştirin” çağırısı 

TMO Genel Müdürü Ahmet Güldal, şu ana kadar yaptıkları ön tespitlere göre 

önümüzdeki yıl Türkiye’de buğday ekim alanlarının artacağını, yanı sıra son yılların 

en büyük rekoltesine de ulaşmayı öngördüklerini söyledi. Ofisin buğday alım 

politikasından bahseden Güldal, 8.5 milyon tona ulaşan lisanslı depo kapasitesinin 

tamamının dolduğu bilgisini verdi. Depolar dolu olmasına rağmen, yurt dışında 

üretilen buğdayın daha kaliteli olması gerekçesiyle sanayicilerin ithal buğdaya rağbet 

gösterdiğinin altını çizen Güldal, “Depolarımız dolu ama ithalat yapıyoruz” dedi. 

Tohum üreticilerinin proteini ve enerjisi yüksek, kuraklığa dayalı çeşitler üretmesi 

https://www.ekonomim.com/sektorler/enerji
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gerektiğinin altını çizen Güldal, “Sadece çeşit farklılıklarından dolayı biz 

depolarımızın yüzde 20 kapasitesini kullanamıyoruz” dedi. 

Üreticilerden gelen soruları da cevaplayan Güldal, buğday üretimi olan her yerde 

TMO’nun deposu olmasa bile gerektiğinde mobil alım yaparak ürünü depoya 

taşıdıklarını aktardı. 

“Üreticiye gelirini garanti edecek model başlıyor” 

TBMM Tarım Orman ve Köyişleri Komisyonu Başkanı Prof. Dr. Yunus Kılıç, dünyada 

tarımsal üretimin giderek şekil değiştirdiğini belirterek, büyük üreticilerin küçükleri 

ezmeye çalıştığını kaydetti. Gıdaya erişim giderek kolaylaşması gerekirken, aksine 

açlık çekenlerin sayısının arttığını vurgulayan Kılıç, özellikle küçük üreticinin 

korunması gerektiğini bildirdi. Bu konuda önemli bir çalışma yapıldığını ifade eden 

Kılıç, insanları toprakta tutabilmek için gelir garantisi sağlayan bir modelin 

hazırlandığını söyledi. ‘Gelir Garantili Üretim Modeli’ adlı projeyle üreticilerin 

ürünlerini belirli bir fiyatın altında satmak zorunda kalması halinde aradaki farkın 

ödenmesinin öngörüldüğü bilgisini veren Kılıç, bunun için de sigortanın devreye 

sokulacağını anlattı. 

Kirişci:“Sigorta priminin yüzde 60’ı devletten” 

Öte yandan İstanbul’da düzenlenen ‘Türkiye 2023 Zirvesi ve Para Sohbetleri’nde 

konuşan Tarım ve Orman Bakanı Vahit Kirişci ise konuyla ilgili “Gelir koruma 

poliçesini hayata geçiriyoruz. Diğer sigortalarda olduğu gibi tarımda da gelirini 

garantiye almak isteyen üreticiler için poliçe üretilmesine katkıda bulunacağız. Primin 

yüzde 60’ını biz sağlayacağız” dedi. 

* Bitiksel Üretim Genel Müdürü Mehmet Hasdemir, gübrede maliyet artışının farkında 

olduklarını ancak bir çok ülkede fiyattan ziyade gübre bulunurluğunun tartışıldığını 

kaydetti. 

* Tarımsal Araştırmalar Genel Müdürü Metin Türker, iklim değişikliğine bağlı olarak 

kuraklığa dayanıklı çeşitlere ihtiyaç olduğunu, bunun için çalışmalar yaptıklarını 

vurguladı. 

* TİGEM Genel Müdürü Hasan Gezginç, önemli bir sertifikalı tohum üreticisi olan 

TİGEM’in bunun yanı sıra bitkisel ve hayvansal üretimde önemli bir işleve sahip 

olduğunu anlattı. 

* TYAB Başkanı Hacı Ömer Güler ise Türk tohumculuk sektörünün, savunma 

sanayinde yakalanan başarının bir benzerini gösterdiğini kaydederken, bu alanda 

uzun vadeli strateji oluşturulup, iyi bir kanunla sektörün desteklenmesinden başka 

çare olmadığını dile getirdi. 

  

https://www.ekonomim.com/sektorler/tarim
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Bakan Bilgin: EYT'de en kapsamlı 

düzenlemeyi yapacağız 
Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vadat Bilgin Emeklilikte Yaşa 

Takılanlarla (EYT) ilgili, "En kapsamlı düzenlemeyi yapacağımızdan 

kimsenin şüphesi olmasın." dedi. 

 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vadat Bilgin, bakanlığının bütçe görüşmeleri 

açıklamalarda bulundu. Bilgin, EYT düzenlemesinde merak edilen "yaş sınırı" 

konusunda  bir açıklama yapmadı ancak düzenlemeyi bu ay bitmeden meclise 

getireceklerini söyledi. 

 

Bakan Bilgin'in konuşmasından önemli satır başları: 

Asgari ücret görüşmeleri  

"Asgari ücret düzenlemesinde, enflasyon rakamları etkisiz hale getirdi. Daha önce 

yüzde 80'in üzerinde bir düzenleme yaptık. Yeni asgari ücret ile ilgili görüşmeler 

devam ediyor. 

 

Geçtiğmiz ay Türkiye çapında yaptırdığımız beklenti araştırmasına göre kamuoyunun 

beklentisi 8 bin lirasının üzerinde işverenlerin beklentisi 7 bin liranını üzerinde çıktı. 

Kapsamlı bir açıklama yapıldı.  

Çeşitli rakamlar ama benim burda telafuz etmem doğru olmaz. 
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Yüzde 60'ın üzerinde bir asgari ücretli ili çalışanın olduğu telafuz ediliyor, bu rakam 

doğru değil, oran yazde 38'dir. 

Asgari ücretin üstteki ücretleri de düzenleyici olduğunu belirtmek isterim. 

Sözleşmeli personelin kadroya alınması 

Sözleşmeli personelin kadroya alınması konusunda kamuda 32 tür sözleşmeli 

personel var. Bunları toplayıp bir disiplin altında toplayacağız. Hemen kadroya 

geçiyorlar. 

 

Bunların içinde sağlık çalışanlarımız var, sanatçılarımız var. Yaklaşık 500 bine 

yaklayan bir sayı. Bu çalışmanın kanun yapıcısı Yüce Meclis'tir. 

Sanayide istihdam projesi birçok yerde uygulamaya kondu. Sanayide iş gücünü 

yetiştirecek bir proje haline getiriyoruz. 

Sendikaya karşı olan işverenleri teşhir etmiş olacağız. Sendikaya destek veren 

işverenlerin kapılarının önüne beyaz bayrak vererek onları teşviklerle 

ödüllendireceğiz. 

Geçici işçilerin sorununu çözüyoruz. Şeker Çözülüyor, Demiryolu çözüyoruz... 

EYT'yi gerçek boyutları ortaya çıkınca Meclis'te paylaşacağım  

EYT meselesine olacak, merak ediyorsunuz buluyorum. Çalışmanın uzamasının 

sebebi herkesi dinlemek zorundayız. Biliyorsunuz odaları dinledik. İşveren diyor ki 

benim çalışanlarımın deneyimli çalışanları kaybetmek istemeyiz, bunu nasıl 

yapacağız? Bir takım teklifler geliyor. 

1990'lar öncesinde dijital kayıtlar yok, bunu biliyorsunuz Bütün bunları organize 

etmek istiyoruz. En kapsamlı düzenlemeyi yapacağımızdan kimsenin şüphesi 

olmasın. 

 

Düzenleme gerçek boyutları ortaya çıktığı zaman Yüce Meclis'te bunu paylaşacağım. 

Burada temel kritlerler var. Bugün yaş şartı olmasaydı bir milyondan fazla kişi emekli 

olacaktı. 

Çalışmalar bittikten sonra Türk kamuoyu ile paylaşacağım." 
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Dolar mevduat faizi sıfıra gidiyor 
“Liralaşma”ya uyuma yönelik yeni yöntemler geliştiren bankacılık 

sektörü, mevduatta TL’nin payını artırabilmek için dövizi baskılıyor. 

 
Şebnem TURHAN 

 

Bankacılık sektörü baş döndüren makroihtiyati tedbirler ve tutturulması gereken 

hedefler ile bu hedefler yakalanamadığında karşı karşıya kalınacak zorunluluklardan 

kaçınmak için bu kez döviz mevduat faizini minimuma çekti. 

Para politikasında düşük politika faizine karşılık makroihtiyati tedbirlerle uygulanan 

sıkılaştırma bankaların her gün yeni bir yöntemi devreye almasına neden oluyor. 

Bankacılık sektörü hem yabancı para mevduatı zorunlu karşılıklarından komisyon 

uygulaması hem de TL mevduat oranı hedefi ile getirilen ek menkul kıymet alımından 

kaçınmak için döviz mevduatlarında faizleri neredeyse sıfıra çekti. Bunun aksine TL 

mevduatlarda ise faiz oranları yüzde 20-28 arasında değişiyor. Kur korumalı 

mevduatta yüzde 12’ye kadar gerileyen mevduat faizine karşılık sektör özellikle tüzel 

kişilerden TL mevduat kapabilmek için yoğun bir çaba içinde. Aynı zamanda yine 

getirilen makroihtiyati önlemler nedeniyle tüzel kişiler de ticari kredi kullanabilmek için 

döviz mevduatlarını azaltmak zorundalar. İşte tüm bu önlemler ticari kredi faizinin 

üzerinde TL mevduat faizinin yanı sıra döviz mevduatlarında düşük faiz politikası 

uygulanmasına neden oluyor. 

Merkez Bankası hangi önlemleri devreye aldı? 

Merkez Bankası’nın haziranda başlayan ve temmuzda yoğunlaşan makroihtiyati 

önlemleri yılın sonlarına doğru daha yüksek oranlarla uygulanmaya başladı. İlk olarak 

haziranda bankalara TCMB taraflı swap ve bankalararası para piyasası işlemleri için 

https://www.ekonomim.com/finans/doviz
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minimum devlet tahvili bulundurma oranını yüzde 30’dan yüzde 45’e çeken Merkez 

Bankası ağustosta ise bu oranı yüzde 60’a yükseltti. Ardından ise zorunluk karşılıklar 

ve menkul kıymet tesisine ilişkin önlemler devreye alınmaya başladı. Temmuzda 

ticari kredilere uygulanan zorunlu karşılık oranı yüzde 10’dan yüzde 20’ye çıkarılırken 

döviz mevduatları zorunlu karşılıkları için uygulanan komisyon oranı da yüzde 1,5’ten 

yüzde 5’e yükseltildi. Yabancı para mevduat için yüzde 3 oranında sabit faizli devlet 

tahvili tesisine karar verildi dönüşüm oranına göre de ek menkul kıymet tesisi kararı 

alındı. TL mevduat oranı yüzde 50’nin altında olan bankalara da yabancı para 

mevduat için tesis edilmesi gereken zorunlu karşılık tutarı üzerinden yıllık yüzde 3 

ilave komisyon uygulanacağı duyuruldu. Krediler için zorunlu karşılık tesisi de eylül 

sonunda devlet tahvili tutma zorunluluğuna dönüştürüldü. Kredi büyümesinde yüzde 

10’u aşan bankalara da aşan tutar kadar menkul kıymet tutması ayrıca ticari kredi 

faizinin de referans faiz oranının üstünde olması durumunda da yine ek menkul 

kıymet tesisi zorunluluğu geldi, oran da yükseltildi. Son olarak da yabancı para 

mevduat dönüşüm oranı yerine yılbaşından itibaren TL mevduat oranı hedefine göre 

ek menkul kıymet tesisi yapılacağı duyuruldu. Döviz mevduat hesapları zorunlu 

karşılıklarından alınan yıllık komisyon oranını da yeni yıldan itibaren TL payına göre 

farklılaşmak üzere yüzde 8’e çıkarıldığı açıklandı. 23 Aralık tarihinden itibaren TL 

payına göre farklılaşmak üzere komisyon oranları belirlendi. 

Bankacılık sektörü her seferinde çıkış buldu 

İşte bu baş döndüren makroihtiyati tedbirler bankaların da sürekli yeni yan yollar 

bulmasına neden oldu. Bankacılık Düzenleme ve Denetleme Kurumu (BDDK) ve 

Merkez Bankası verileri özellikle kasımın son haftasında bankaların TL mevduat 

oranını yakalamak için hızlandığını gösteriyor. Özellikle 25 Kasım haftasında tüzel 

kişilerin döviz mevduatında yaşanan sert düşüş de bu çabaların belli miktarda 

başarıya ulaştığını ortaya koyuyor. Bankalar tüm bu zorunluluklardan kaçınabilmek 

için müşterilerine öncelikle TL mevduatı daha cazip hale getirmek için 

yüksek faiz oranları uyguluyor. Ve bu son dönemde sadece yüksek miktarlı 

mevduatlar için değil genele yayılmış bir şekilde uygulanıyor. Hiçbir banka 10 bin TL 

mevduata bile yüzde 16,5’in altında faiz uygulamıyor. Mevduat büyüdükçe faiz oranı 

yüzde 30 sınırına kadar çıkıyor. Merkez Bankası’nın ortalama faiz oranlarını gösteren 

verilerinde de 3 ay vadeli TL mevduatta ortalama faizin 25 Kasım haftası itibariyle 

yüzde 21,42 olduğunu gösteriyor. Ki bu bazı bankaların açıkladığı üzere TL 

mevduatta bir hedef belirlememesi ve mevduat yarışının içinde olmaması nedeniyle 

çoğu bankanın uyguladığı faizden daha düşük bir oran çıkmasına neden oluyor. 

İkinci yol ise döviz mevduatında ısrar eden müşterilere düşük mevduat faizi vermek. 

Mevduatta oldukça söz sahibi olan büyük bazı bankalarda yıllık dolar mevduat faizi 

yüzde 0,01 ile sıfır seviyesine geldi. Piyasada payı yüksek olan bankalar arasında en 

yüksek faizi verenlerde de rakam yüzde 0.25 seviyesine çıkıyor. Ancak yine Merkez 

Bankası’nın ortalama verileri 3 ay vadeli ortalama dolar mevduat faizinin 25 Kasım 

haftası itibariyle yıllık yüzde 2,26 olduğunu gösteriyor. Bu bazı bankaların hem 

müşterilerinin mevduat tercihlerine karışmamasından hem de bazı bankaların döviz 

https://www.ekonomim.com/finans/faiz
https://www.ekonomim.com/finans/doviz/usd-trl-amerikan-dolari-turk-lirasi
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pozisyonu ile ilgili sıkıntı yaşaması veya döviz ödemelerinin bulunması nedeniyle 

piyasadan farklılaşıyor. Buna karşın Merkez Bankası verileri de makroihtiyati 

önlemlerin yoğun olarak devreye alındığı temmuz ortasından bu yana dolar mevduat 

faizinin 1.4 puan gerilediğini de ortaya koyuyor. 

KKM ile düşük TL mevduat faizi uyguluyor 

Bankaların üçüncü çözüm yöntemi ise özellikle tüzel kişilere TL mevduata geçiş için 

opsiyonlar sunmak. Belli miktardaki döviz mevduatının bir kısmını KKM ve opsiyonlu 

döviz mevduatı olarak çeviren bankalar bu müşterilere uyguladıkları döviz mevduat 

faizini ise yüksek tutuyor. Ama bir bölümünü TL mevduata ve KKM ile düşük faizli TL 

mevduata çevirdikleri için kazançlı çıkan bankalar döviz mevduatında ısrar eden 

müşterilerine ise bu kez dövizli yatırım fonu önerisi sunuyor. 

Bankacılık sektörü uzmanları sistemin kendi kurallarıyla değil makroihtiyati önlemlere 

karşı sektörün icatlarıyla sürdürülmeye çalıştığına dikkat çekerken Merkez Bankası 

ve BDDK’nın bu tarz uygulamalara karşı bankaları sık sık uyardığını vurguladı. 

Uyarılara rağmen hem bilançosunda düşük faizli uzun vadeli menkul kıymet yükü 

taşımak hem de yüksek oranlarda komisyon ödemek istemeyen bankacılık 

sektörünün uzmanlar bu uygulamalara karşı regülatörlerden düzenleme gelse de yeni 

yollarla başvuracağını belirtti. 

Kuru bıraksalar döviz mevduat faizi negatife dönebilir 

Bankacılık sektörü uzmanları uzun süredir yatay seyreden dolar kurunun serbest 

bırakılması durumunda işlerin daha da karışacağı konusunda uyarıyor. Bilgi veren 

bankacılık kaynakları özellikle ihracatçıların son günlerde yoğunlaşan kur uyarıları 

nedeniyle ekonomi yönetiminin dolar/TL’yi biraz gevşetmesi durumunda döviz 

mevduatlarından kaçınmak için bankacılık sektörünün negatif faiz oranları 

uygulamaya başlayabileceğine dikkat çekti. Özellikle yüksek dış ticaret açığı ile de 

yükselen ihracatçı şikayetlerinin ekonomi yönetimini böyle bir uygulamaya 

itebileceğini söyleyen bankacılık kaynakları Türkiye’de daha önce rastlanmamış 

şekilde negatif faiz görülebileceğini söyledi. 

 

 

https://www.ekonomim.com/ekonomi
https://i.ekonomim.com/storage/files/images/2022/12/09/sebnem-turhan-912-JfcA.jpg
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Türkiye, Rus gazında en az yüzde 25 

indirim isteyecek 
Türkiye’nin bir Rusya delegasyonuyla cuma günü gerçekleştireceği 

görüşmelerde, Rus gazı ithalatında yüzde 25’in üzerinde indirim 

isteyeceği iddia edildi. 

 
Bloomberg’e konuşan kıdemli Türk yetkililer, Türkiye’nin cuma günü Ankara’da bir 

Rus delegasyonuna ev sahipliği yapacağını ve amacın Rusya’dan ithal edilen 

doğalgazın fiyatında yüzde 25’in üzerinde indirim isteneceğini söyledi. Haberde olası 

bir anlaşmanın TL üzerindeki baskıyı azaltacağı, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 

Erdoğan’a gelecek yıl gerçekleşecek seçim öncesinde ve Avrupa’nın 

bir enerji darboğazı yaşadığı dönemde fayda sağlayacağı ifade edildi. 

Rusya Dışişleri Bakan Yardımcısı Sergey Verşinin Türkiye ile Rusya arasında 8-9 

Aralık’ta gerçekleştirilecek siyasi istişareler kapsamında İstanbul’da olacak. 

Türk Dışişleri Bakanlığından yapılan açıklamaya göre, iki ülke arasındaki istişareler 

Verşinin ve Dışişleri Bakan Yardımcısı Sedat Önal başkanlığındaki heyetler arasında 

bugün başladı ve cuma günü de devam edecek. 

İstanbul’da yapılacak toplantı kapsamında Birleşmiş Milletler ile ilgili Tahıl 

Anlaşmasının uygulanması gibi hususların yanı sıra Suriye, Libya, Filistin gibi 

bölgesel konuların ele alınması öngörülüyor. Türkiye 2021 yılında toplam 69 milyar 

metreküp doğalgaz ithalatının yaklaşık yarısını Rusya’dan tedarik etti. Erdoğan 

Türkiye’nin toplam enerji faturasının 2022 yılında geçen yıla göre iki katına çıkarak 

100 milyar dolara ulaşabileceğini söylemişti. 

https://www.ekonomim.com/sektorler/enerji
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Tasarruf sahibi bu getiriyle çaresiz 

bırakılıyor 

 
Alaattin AKTAŞ 

09 Aralık 2022 Cuma 

 

✔ Borsa dışında reel kazanç sağlayan finansal tasarruf aracı yok. İsteniyor ki 

tasarruf sahibi başka alanlara pek yönelmesin, hele hele dövize hiç yönelmesin 

ve borsaya gitsin. KKM de çözülüyor ve oradan çıkan para da yön arayışında... 

Bu ekonomik koşullarda, pahalılıkta insanların sıradan ihtiyaçlarını karşılamaları bile 

çok zor ama tasarruf edebilen de yok değil. İşte tam “paran var mı, derdin var” 

durumu da bu aşamada gündeme geliyor. 

Bir gün acil ihtiyacım olur diye para biriktiriyorsunuz ya da bir yerden elinize para 

geçti; örneğin emekli oldunuz, miras kaldı, ihtiyacınız olmayan bir evi ya da arsayı 

sattınız, o parayla ne yapacaksınız? 

Çıkış yolu bırakılmamış! Yıllık enflasyon yüzde 85'lerde ama elde ettiğiniz getiri bu 

oranı yakalayamıyor. 

Bir yıl önce 100 lira olan paranızı, enflasyonla en az 185 liraya çıkarmanız gerekiyor 

ki anaparayı koruyabilesiniz. Tasarruf ettiğiniz için “ödül” sayılacak artı kazanç bir 

yana, tasarruf etmenin adeta “cezası” olarak anaparanızın bir kısmına bile el koyan 

bir sistem var. 

TÜİK dün finansal tasarruf araçlarının reel getiri oranlarını açıkladı. Tüketici 

fiyatlarının yüzde 84.39 arttığı son bir yılda borsa dışında tasarruf sahibine reel 

kazanç sağlayan bir yatırım aracı yok. Tasarruf sahibi neye elini atmışsa, neye 

yatırım yapmışsa enflasyona yenik düşmüş; anaparasının da bir kısmını kaybetmiş. 

Kasım itibarıyla son bir yıllık dönemde borsada reel olarak yüzde 46.71 kazanç 

oluşmuş. Bu, borsadaki ortalama kazanç; son bir yılda reel olarak yüzde 46.71’in çok 

üstünde kazanç sağlayan hisse senetleri de var, reel kayba yol açanlar da... 

https://www.ekonomim.com/finans/borsa/hisseler
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Buna karşılık parasını bankada mevduatta tutanlar reel olarak yüzde 38.11, devlet iç 

borçlanma senedini tercih edenler yüzde 22.97, altın tercihinde bulunanlar yüzde 

10.42 zarar etmiş. Döviz alanlar da zarardan kurtulamamış. Son bir yılda euro yüzde 

15.58, dolar yüzde 5.59 zarar ettirmiş. 

Seçenek kalmasın isteniyor 

Bu oranlar geride kalan bir yılın gerçekleşmesini gösteriyor. Peki önümüzdeki 

dönemde ne olur? Asıl soru bu. 

Arada seçim olacağı için önümüzdeki bir yılı öngörmek neredeyse olanaksız ama en 

azından kısa dönem için nelerin planlandığını görebiliyoruz. İstenen şu: 

Vatandaşın bankaya gidip mevduat hesabı açtırmasının sakıncası yok. Faiz oranı 

beğenilecek gibi değil ama! 

Dövize ise hiç gidilmesin! 

Peki ne kalıyor, tek adres borsa olsun! 

Çünkü borsa, hisse senedi fiyatları arttığı sürece, özellikle dövizden çözülme 

demek... 

Çözülme değilse bile dövize yönelmenin önlenmesi demek... 

Dövize yönelmenin önlenmesi kurun artmaması demek... 

Kurun artmaması enflasyonla mücadeleye katkı demek... 

İşte bu yüzden dört beş şeritli yol bir anda daraltılıp tek şeride indiriliyor ve tüm 

araçların mecburen oraya yönelmesi isteniyor. Yan tarafta yollar var ama onlar asfalt 

değil, stabilize yollar. 

Ya vatandaş “Yandım Allah” derse! 

Hisse senedine yatırım iyidir, hoştur da, risklidir. Daha baz etkili enflasyon düşüşünün 

nasıl olacağını bir türlü anlamayan geniş bir kitleyi adeta gözü kapalı bir şekilde 

borsaya mecbur bırakır ve onları borsa kurtlarının insafına terk ederseniz, sermaye 

piyasasını düzenleyecek olanlar da görevini iyi yapmazsa, o tasarruf sahibi 

enflasyona yenilmeyeyim derken anaparasını da yitirdi mi başlar “Yandım Allah” diye 

feryat etmeye... 

İşte o zaman hisse senedi piyasasındaki çöküşü ve dövize olan talebi 

önleyemezsiniz. 

Siz siz olun tasarruf sahibini köşeye sıkıştırmayın! 

https://www.ekonomim.com/finans/doviz
https://www.ekonomim.com/finans/borsa
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KKM’de yön artık belli; düşüş sürecek 

Kur korumalı mevduatta ekim ayı ortasında başlayan yavaşlamadan sonra artık yön 

belli oldu. 

KKM gerileme sürecine girdi. KKM bakiyesi ilk olarak 11-18 Kasım haftasında 

gerilemişti. İzleyen hafta bir artış görülmekle birlikte bunun bir yön değişikliğine işaret 

etmeyeceği tahmini ağır basıyordu ve nitekim beklendiği gibi de oldu. 

Kur korumalı mevduat 25 Kasım-2 Aralık haftasında 7.9 milyar lira azalarak 1 trilyon 

471.4 milyar liradan 1 trilyon 463.5 milyar liraya geriledi. 

Para nereye gidecek? 

KKM’nin bir anda çok büyük ölçüde çözüleceğini kimse beklemiyor. Belli ki yeni para 

girişi durdu ve vadesi dolan hesaplar da kapatılıyor. Çünkü son dönemdeki gidişata 

göre kur farkı avantajı kalması, ayrıca faiz de yüzde 12 ile mevduat faizinin çok 

altında. 

Vade doldukça para çekimi hızlanacak. 

Peki bu para nereye gider? Seçenekler belli ve sınırlı: 

■ İyi faiz veren banka bulunursa bu faizin hatırına DTH olarak yine dövize bağlanır. 

■ Yüzde 20’nin üstüne çıkan faizle mevduat hesabına dönüştürülür. 

■ Altın ya da gayrimenkul alınabilir. 

■ Borsaya gider. Tehlikeli bir yolculuk bu... Bir tarafta getiri potansiyeli sınırlı araçlar. 

Diğer tarafta getiri potansiyeli ile birlikte riski yüksek bir alan. 

Tasarruf sahibi çok dikkat etmeli ve evdeki bulgurdan da olmamalı... 

  

https://www.ekonomim.com/finans/faiz
https://www.ekonomim.com/finans/altin
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Marketi dövme, zinciri düzelt 

 
Şeref OĞUZ 

09 Aralık 2022 Cuma 

 

Fark ettiniz mi? Enflasyon her gündeme geldiğinde mutlaka bir suçlu aranır ve olağan 

şüpheliler neredeyse sabittir; dış güçler, zincir marketler ve bankalar… Zaten bizde 

hiçbir kabahat yoktur, tüm suç; bunlara aittir ve onlara haddini bildirip (!) hizaya 

getirmedikçe (!) enflasyon da düzelmez… Şimdi de bu yaşanıyor. Oy verme saikinde 

ekonomik sıkıntılar başat rol oynamaya başladığından bu yana, enflasyona suçlu 

aranıyordu. Finansa erişimde üretilen zorlukları bankalara, enflasyonda dünya 

rekorları kırmayı da zincir marketlere kilitleyiverdik. 

Enflasyonu indireme marketi suçla… 

İndirdiğin faizden kredi kullandırtmayarak bankaları suçlayınca buna itiraz geldi, 

hükümet geri adım attı. Şimdi ülkedeki 40 binden fazla şubesiyle 10 büyük ulusal 

market topun ağzında… Bunları cezalandırarak nereye varacağız, belli değil. Kaldı ki 

marketi döven, sonra dizini dövmek zorundadır. TÜİK’e göre enflasyon %84.3 ve baz 

etkisiyle düşürülecek. Ancak üreticinin sırtındaki %150’lik enflasyon bekliyor. 

Maliyetler yükselirken marketler bunları fiyatlarına yansıtmama gayretinde… 

Enflasyon ortadan kalmadıkça bu nereye kadar sürer? Fakat sandık ufukta ve 

iktidara “enflasyon suçlusu” lâzım. 

İki soru iki cevap  

Marketlerin avantajları neler? 

1-Yürüme mesafesinde 

2-Göreceli ucuz 

3-Seçenek bolluğu sağlıyor 

4-Gıda ürünlerine erişim kolaylığı getiriyor 

5-İstihdam yaratan önemli sektörlerden biri 

6-Pazar için rekabet yaratıyor 



09.12.2022 

15 

 

7-Kalite ve hijyen öne çıkıyor 

8- Bilinçli tüketici sayısı artıyor 

9-İstek ve ihtiyaca ürün bulmak kolaylaşıyor. 

Marketleri neden dövüyoruz? 

Çünkü bize günah keçisi lâzım. Bu yüzden sopayla enflasyon düşürmeye çalışıyor ve 

zincir market baskınlarıyla etiketleri dövüyoruz. Gerçi şimdiye dek cezalandırma 

sayesinde fiyatlarda inişe tanık olmadık. Kural koy, denetle, yapılandır ve ilerle… 

Bizler ancak tedarik zincirini düzelterek yol alabiliriz. 

not 

Enflasyonun suçlusu banka ve market mi? 

Bankaları düşürdüğümüz faizden kredilendirmemekle suçladık, ardından Merkez’in 

“kredi verirsen yolarım” tehdidi çıktı. Zincir marketleri suçladık, ardından üretimsizlik 

ve tedarik zincirindeki yanlış tarım politikaları çıktı. 

Gıda Komitesi, Fiyat İstikrar Komitesi kurduk, her ay toplandılar ve faaliyetlerini 

sıralarken şu cümleyi okuduk hep; “izliyoruz.” İyi de biz daha derinden izliyoruz, zira 

enflasyon baskısıyla eziliyoruz. Senin izlemekten öte eylem geliştirmen gerekmez 

miydi? Zincir marketler, satınalma ölçeği ve pazarlık gücüyle tedarikte fiyat avantajı 

oluşturabiliyor ve bu sayede rekor gıda enflasyonuna rağmen nispeten tüketiciye 

soluk aldırabiliyorlar. Oysa marketsizlik zammı en az %30 olduğunu biliyor 

muydunuz? Market toplu alıyor ve üzerinde rekabet baskısı var. Oysa diğer kanallar 

ve semt pazarları; tutturabildiğine fiyatlandırıyor. Son söz; marketini döven dizini 

döver. Testiyi kıran sensin ama suyu getireni suçluyorsun. İşe yarıyor mu dersin? 

Elinle yaktığın enflasyon ateşini üfürükten söylemlerle söndüremezsin… 

 

  

https://www.ekonomim.com/sektorler/tarim
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Abdulkadir Selvi  

‘Bebek gelin’ olayında soru işaretleri 

“6 yaşındaki kızı evlendirdiler” haberini okuyunca bir an soluk alamadığımı hissettim. 

İddianameyi okumak istedim. Ama midem kaldırmadı. 

Bunun ne insanlığa ne İslam’a sığacak bir yanı yok. Hele hele bunun dini bir kisve 

taşıyan bir cemaat ya da tarikat tarafından yapılması daha vahim. Çünkü süt leke 

kaldırır ama bu işler leke kaldırmaz. Bunun üzerinden İslam’a, dindarlara saldırmak 

isteyenlere gün doğmuş olur. 

Herkes sussa da dini cemaatlerin bunun üzerine gitmesi gerekir. Herkes sussa da 

iddialara muhatap olan Hiranur Vakfı’nın bu işin aydınlatılması için çaba göstermesi 

gerekir. Olay yargıya intikal ettiği için Türk adaletinin bunu aydınlatması gerekiyor. 

KARDEŞLERİNİN AÇIKLAMASI 

6 yaşında evlendirildiği iddia edilen H.K.G.’nin kardeşlerinin açıklamalarını izleyince 

kafamda soru işaretleri oluşmaya başladı. 

Abisi ve iki kız kardeşi H.K.G.’nin Kuran-ı Kerim’i okumaya geçtiğinde ya da hafızlık 

merasimi öncesinde kendi ısrarı üzerine gelinlik giyip fotoğraf çektirdiğini anlattılar. 

Kendileri de gelinlik giymişler. İki kız kardeş o fotoğrafları paylaştılar. Ayrıca bu olayı 

gündem yapanların siciline bakınca kuşkularım artmaya başladı. 

28 ŞUBAT BENZERİ 

Çünkü 28 Şubat sürecinde biz bunları çok yaşadık. Fadime Şahin, Müslüm 

Gündüz olayını unutmadık. Ali Kalkancı manşetleri dün gibi hafızamızda duruyor. 28 

Şubat Fadime Şahin üzerinden kurgulandı. 

O günler aktif bir gazeteci olan CHP İzmir Milletvekili Tuncay Özkan isimler 

vererek Müslüm Gündüz-Fadime Şahin olayının FETÖ’cü polisler Recep 

Güven ile Ali Fuat Yılmazer’in kumpası olduğunu anlattılar. 
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Bu olay için aynı şeyi söylemiyorum. Ama bunun üzerinden muhafazakâr insanları 

töhmet altında bırakmaya çalışmayalım. Eğer birileri bunun üzerinden yeni 

bir Fadime Şahin-Müslüm Gündüz komplosu hazırlıyorsa ortaya çıkaralım. 

ADALET BAKANI’NA ÇAĞRI 

Ama bu işin aydınlatılması için sonuna kadar çalışalım. Gerçeği ama sadece çıplak 

gerçeği ortaya çıkarmak için çalışalım. Aile Bakanlığı davaya müdahil oldu. Derya 

Yanık’ın tavrını destekliyorum. Buradan Adalet Bakanı Bekir Bozdağ’a çağrıda 

bulunuyorum. “Sayın Bakan’ım, bu olayın aydınlatılması için gerekirse birkaç savcı 

daha görevlendirin. Hiçbir şey karanlıkta kalmasın. Hakikat neyse ortaya çıksın. 

Sorumluları neyse hesabını versin.” 

İMAMOĞLU, KILIÇDAROĞLU İLE CUMHURBAŞKANI ADAYLIĞINI KONUŞTU MU 

ÇOK önemli bir aşama. Çünkü artık cumhurbaşkanı adayının belirleneceği noktaya 

doğru gidiyoruz. Ayrıca Ekrem İmamoğlu, İstanbul’dan hareket etmeden 

önce Kılıçdaroğlu ile bu konuyu konuşacağını söylemiş. O nedenle başbaşa görüşme 

talep etmiş. 

Cumhurbaşkanı adaylığı konusunda iddialı iki isim başbaşa veriyor ve bir karara 

varıyorlar. Bu siyasetin akışını değiştirecek bir gelişme olur. 

Düşünsenize, Kılıçdaroğlu “Ekrem, ben cumhurbaşkanı adayı olacağım. Sen bir 

dönem daha İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanlığı’na devam et” diyor. O da kabul 

ediyor. Ya da tam tersi. Ekrem İmamoğlu, “Müsaade ederseniz ben cumhurbaşkanı 

adayı olacağım. Sizden izin istemeye geldim” diyor. Kılıçdaroğlu, kabul ediyor. 

Ya da üçüncü bir şık, Kılıçdaroğlu, Ekrem İmamoğlu’na, “Ben de adayım o zaman, 

yarışırız” karşılığını veriyor. 

Her şıkkı siyasette ayrı kulvar açacak cinsten gelişmeler. 

ANKARA’DA GÖRÜŞMEK İSTEMİŞ 

Ama bunlar hakkında kesin bir bilgimiz yok. Bu ileride olmayacağı anlamına gelmez. 

Sadece bu aşamada yok diyorum. 

Ama Kılıçdaroğlu-İmamoğlu görüşmesine ilişkin bir şeyi biliyoruz. O da Ekrem 

İmamoğlu’nun, Kılıçdaroğlu’ndan talebi. 

Ekrem İmamoğlu özellikle Ankara’da görüşmek istemiş. 

“İstanbul’da etrafı çok kalabalık oluyor. Konuşamıyorum” demiş. Tabii bir de Canan 

Kaftancıoğlu faktörü var. Kılıçdaroğlu’nun İstanbul’daki temaslarına İstanbul İl 

Başkanı olarak Kaftancıoğlu eşlik ediyor. Ekrem İmamoğlu, Canan Kaftancıoğlu’nun 

yanındayken onu şikâyet edemeyeceğine göre, Ankara’da görüşmeyi tercih etmiş. 

Ayrıca, “Başbaşa görüşmek istiyorum” diye talepte bulunmuş. 
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İSTANBUL’DA GÖRÜŞMEDİ 

Tabii bunda Kılıçdaroğlu’nun İstanbul’da 3 gün kaldığı halde Ekrem İmamoğlu ile 

görüşmemesinin de payı var. Yoksa Kılıçdaroğlu istese görüşürlerdi. Vizyon 

toplantısında Canan Kaftancıoğlu’nun elini sıkmaması, Kılıçdaroğlu’nun mesafeli tavrı 

da Ekrem İmamoğlu açısından bu görüşmeyi gerekli kılmış. 

Ekrem İmamoğlu, Kılıçdaroğlu’na mektup yazarak kendisine “Şizofren” dediği iddia 

edilen Canan Kaftancıoğlu ile yüzleştirilmeyi istemişti. Ama Kılıçdaroğlu ona 

yanaşmadı. Tam aksine Canan Kaftancıoğlu’na destek veren bir görüntü çizdi. 

GÜNDEM KAFTANCIOĞLU 

Ankara’daki görüşmede Ekrem İmamoğlu, Canan Kaftancıoğlu ile yaşadığı sorunları 

anlatmış. Kendisine yakın isimlerin il yönetiminden alındığını, Kaftancıoğlu’nun 

arkasından hakaret içeren ifadeler kullandığını ve il başkanlığına gittiğinde kendisiyle 

görüşmemek için binayı terk ettiğini anlatmış. 

İsimler vermiş.  

İMAMOĞLU’NUN TALEBİ 

İmamoğlu’nun, Kaftancıoğlu ile aralarındaki sorunları paylaştıktan sonra bir talebi 

olmuş mu? Olmuş. Kılıçdaroğlu’ndan Canan Kaftancıoğlu’na yaptırımda 

bulunulmasını istemiş. 

Peki Kılıçdaroğlu bir yaptırımda bulunacak mı? Hayır. 

1- Çünkü Canan Kaftancıoğlu, Kılıçdaroğlu’ndan aldığı güçle Ekrem İmamoğlu’yla 

mücadele ediyor. 

2- Mahkemenin siyasi yasak getirmesi nedeniyle Canan Kaftancıoğlu’nun yasal bir 

statüsü yok. 

Ama daha önemlisi Kılıçdaroğlu’nun böyle bir niyeti yok. Çünkü Ekrem İmamoğlu’nu 

kendisine rakip olarak görüyor. Cumhurbaşkanı adaylığı kesinleşene kadar Ekrem 

İmamoğlu çölde kavrulsa bir bardak su vermez. 

CUMHURBAŞKANI ADAYLIĞI 

Ekrem İmamoğlu, İstanbul’dan hareket etmeden önce “Cumhurbaşkanı adaylığı 

konusunu da görüşmek istiyorum” demiş. Peki görüştü mü? O bilinmiyor. 

Çünkü Ekrem İmamoğlu’nun talebi üzerine başbaşa görüşmüşler. Pek ihtimal 

verilmiyor ama önümüzdeki günlerde cumhurbaşkanlığı işinin görüşülüp 

görüşülmediği belli olur. 
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Esfender KORKMAZ 

İşçi hakları tırpanlandı 

9 Aralık 2022 Cuma 

Asgari ücrette düzeltmeye gitmek Türkiye açısından önemlidir, zira tüm ücret seviyesi 

de asgari ücrete göre değişiyor. 

2023 asgari ücret görüşmeleri baştan sakat doğdu. Çünkü işçiyi temsil eden TÜRK-

İŞ, Çalışma Bakanlığı'nın anketinden çıkan 7.845 TL'yi baz alarak müzakereye 

oturduğunu açıkladı. Öte yandan da aynı TÜRK-İŞ yoksulluk sınırını 24.185 lira 

olarak açıklıyor. 

Asgari ücret pazarlığında işçi yoktur. 

Pazarlıkta doğru olan TÜRK-İŞ'in, önerdiği ücretin düşürüleceğini de hesap ederek, 

elde etmek istediğinden yüksek teklifle masaya gelmesiydi. Oysa ki şimdi TÜRK-İŞ 

bu teklifi ile işçi tarafında değil, Hükümet tarafında yer almış oluyor. Masada işçi yok 

demektir.  

Anayasanın 55. maddesi ilk fıkrası; ''Devlet, çalışanların yaptıkları işe uygun adaletli 

bir ücret elde etmeleri ve diğer sosyal yardımlardan yararlanmaları için gerekli 

tedbirleri alır.'' şeklindedir. Bu şekilde anayasa tarafından güvenceye alınmış olan 

asgari ücretin aynı zamanda Anayasaya uygun kanunlarla da yasal altyapısı da 

tamamlanmıştır. Asgari ücret tespit komisyonu da bu yasal altyapılardan birisidir. Gel 

gör ki, mevcut haliyle asgari ücret masasında işçi temsil edilmiyor. 

*Asgari ücret tespit komisyonu 15 kişidir. Bunun beşi işçi temsilci, beşi Hükümet 

temsilcisi, beşi de işveren temsilcisidir. Devlet de işverendir. Demek ki masada işçi 

temsilcisi üçte birdir. Bu durumda 15 kişilik komisyon 16 kişi olmalı, 4 devlet, 4 

işveren, 8 kişi de işçi temsilcisi olmalıdır. 

*Asgari ücret tespit komisyonuna en fazla üyesi olan TÜRK-İŞ katılıyor. TÜRK-İŞ'in 

üye sayısı da 1.213.439'dur. Türkiye de toplam işçi sayısının yüzde 7,9'u demektir. 

Yani masada işçilerin yalnızca yüzde 7,9'u temsil ediliyor. Yüzde 92,1'i temsil 

edilmiyor. 
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*Yasal değişiklik yapılarak asgari ücret masasında tek başına TÜRK-İş değil, tüm 

işçiler temsil edilmelidir. 

TÜFE, asgari ücret tespitinde bir tuzaktır. 

Asgari ücretin beklenen TÜFE artı büyüme kadar artırılması gerekiyor. Ancak, TÜFE 

oranları; İstanbul Ticaret Odası'nın hazırladığı geçinme endeksi ve ENAG gibi 

bağımsız araştırma gruplarının açıkladıkları enflasyonun çok altında kalıyor. Dahası 

işçiyi daha çok etkileyen gıda fiyatlarındaki artış, TÜFE'nin üstünde seyrediyor. Söz 

gelimi Kasım ayında TÜFE oranı yüzde 84,39 oldu ve fakat gıda fiyatlarındaki artış 

yüzde 102,55 oldu. 

Asgari ücret tespitinde, TÜİK'in TÜFE'sini baz almak, işçiler için bir tuzaktır. 

AKP iktidarı Türkiye'yi sendikasızlaştırdı. 

AKP iktidarı çeşitli yollarla, sendikasızlaşma yarattı. 2002 yılında işçilerin yüzde 58,6'i 

sendikaya kayıtlı idi. Bu oran 2022 de yüzde 14,32'ye geriledi. Halen Türkiye'de 15 

milyon 294 bin 362 işçiden yalnızca 2 milyon 189 bin 645'i "sendikalı"dır. 

İdeolojik mahviller, ideolojik sendikalar kurdurdu. Hükümetler sarı sendikalar 

kurdurdu. İşçi hakları ikinci planda kaldı. İşçiler de buna alet oldu. Gerçekte 

sendikalar işçi haklarını korumalıdır. Bunun için de, halen mevcut üç konfederasyon 

tek bir konfederasyon haline getirilmelidir. 

İşçiler, dayanışma içinde kalmadılar. Örgütlenemediler. Aksi halde şimdi olduğu gibi 

hükümet, asgari ücret masasında işçilerle istediği gibi oynamaya devam edecektir. 

Hangi ülkede ve hangi koşulda olursa olsun, organize olamayan, baskı grubu 

oluşturmayan işçi kesiminin hakları kolayca gasp edilmiştir. Bu nedenle hak verilmez 

alınır. 
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İbrahim Kahveci 

Aileyi ekonomi ile bitirdiler 

Aileyi korumayı çok istiyorlarmış. 

Kutsal değerleri vs varmış. 

Tıpkı Türk ve Müslüman’lara olan ilgileri gibi... Ama o ilgi Uygur Türkleri olunca ne 

kutsal değerler ne de milliyetçi değerler akıllara gelmiyor. 

Aile ve çocuk çok ama çok önemli diyorlar. Hatta teğmen Mehmet’in eşine bile partiye 

katılım töreninde çocuk yapmayı tavsiye ediyorlar. 

İyi de bu iş kutsal değerlerle olmuyor. 

Ailenin temel yapılarından biri de geçim durumudur. Çocuk yaptınız yapmasına da 

ihtiyaçlarını karşılayabiliyor musunuz? 

Şu anda asgari ücret ve EYT tartışmaları yapıldığından bu konuya yeniden geldim. 

Bir kere şunu net ifade edeyim: Enflasyonda gerçek rakam olmayınca yapılan maaş 

zamları sizi de aldatabilir. 

Nitekim GSYH içinde ücretlilerin payı hızla düşüyor. 

SGK verilerine bakıyorum: Eylül ayı itibari ile 17 milyon 391 bin kişinin ortalama 

günlük ücreti 360 TL... 

Bakın bu işverenlerin beyan ettiği brüt ücrettir. Aylık ortalama 10,800 lira brüt ücrete 

eşit geliyor. Bu durumda ülkemizde 17,4 milyon çalışanın eylül ayı net ücreti 8.400 

lira. 

Evet, durum bu. 

Net ücret 8.400 liranın içinde milyonlarca asgari ücretli ve dr mühendis ne ararsan 

hepsi var. 
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Bu ücrete ne yeter acaba...??? 

Ailede 1 çalışan var ise o ailenin açlık sınırı zaten 7.800 lira. Eğer kirası da var ise 

kiraya para kalmıyor. 

Ya çocuklar? 

O çocuklar ne yer ne içer? Nasıl okula giderler... Okulun istediği ıvır-zıvır her şeye 

nasıl para bulurlar? 

Güya da eğitim bedava... Hatta kitaplar da bedavaymış. 

Nitekim durumun ne kadar vahim olduğunu görüyoruz. 

Yetersiz beslenme nedeniyle ortaya çıkan sağlık sonuçları çok vahim. Okullarda 

öğrenciler açlıktan kıvranıyor. 

Türkiye önce Arjantin sonra da Venezula olur dediğimde maalesef çocuklar ve 

beslenme açısından Venezuela olduk bile. Çok üzgünüm.. 

Biliyorsunuz orada halk ABD’ye karşı beka savaşı(!!!) verdi ve açlıktan zayıfladılar. 

*** 

Bakınız ekonomi çökünce millet çocuk yapamaz oldu. Bir ülkenin kendi nüfusunu 

koruması için aile başına en az 2,1 çocuk gerekiyor. 

Biz bu rakamı en son 2014’de gördük. 

Devamında ekonomi çökünce aile başına çocuk sayısı 1,70’e geriledi. 

Bu felaket ama felaket ötesi bir şey. 

Türkiye’nin ileriki yıllarda nüfusu gerileyecek. Bu açık ve net. 

Batı ve Karadeniz bölgelerinde aile başına çocuk sayısı 1,50’nin bile altına düştü. 

Bu daha da büyük felaket. 

*** 

Bir de tutmuşlar aileyi koruyacaklarmış. 

Önce ekmeğini-yemeğini ve insanca bir yaşamı ver. Sonra o aileler evlat sahibi 

olabilsin ve evlatlarına bakabilsin. 
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Yoksa kuru lafla bu işler olmuyor. 

Ülkemiz içten içe yıkım yaşıyor. Bunu defalarca yazdım ve izah ettim. En büyük yıkım 

ise geçim derdinden dolayı aile kurumu yaşıyor. 

Ve Türkiye’de bu kutsal AİLE KURUMUNU AK PARTİ ekonomi ile yıkıyor. 

Daha ötesi var mı? 
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09 Aralık 2022, Cuma 

BAŞYAZIMEHMET BARLAS 

Almanya’da tuhaf bir darbe girişimi 
 

Sanki dünyada değil de bir tiyatro sahnesinde yaşıyoruz. Almanya'daki bir grup 

kraliyetçi ve hanedan üyeleri, çeşitli kentlerde organize olup devleti ele geçirmeyi 

denemişler. Ama darbe planları deşifre olmuş. İşin ilginç yanı, Almanya'daki bu garip 

darbe planı başka Avrupa ülkelerinde de destek bulmuş. 

 

Bu yapılanmanın 21 bin üyesi varmış. Az bir rakam değil.  

 

Kendilerine "Reichsbürger" adını veren bu aşırı sağcı örgüt, başarılı olması 

durumunda ülkenin başına Frankfurt'ta emlakçılık yapan Prens 13. Heinrich'i 

geçirecekmiş. Amaçlarına gelince... 1800'lü yılların Alman İmparatorluğu'nu geri 

getirmeyi planlamışlar. Cumhurbaşkanı ve bakanları kaçırmak dahil her şeyi 

planlamışlar. Gölge kabine bile kurmuşlar. 

 

Alman istihbaratı olayı ortaya çıkarınca 137 noktaya baskın düzenlenmiş. Örgütün 

şimdilik çökertildiği açıklanmış. 

 

Tuhaf olan ne biliyor musunuz? 2022 yılında Avrupa'nın göbeğinde, dünyanın en 

gelişmiş ve en güçlü ülkeler sıralamasında dördüncü olan Almanya'da 20 bin kişi bir 

araya gelerek darbe planı yapabiliyor. 

 

Pandemiyle birlikte dünyanın ayarı bozuldu. Almanya'daki darbe girişimine 

şaşırıyoruz. Peki geçen yıl ABD'de darbe girişimi olmadı mı? Hatırlarsanız, 6 Ocak 

2021 tarihinde ABD Kongresi binlerce kişi tarafından basılmıştı. O baskını organize 

edenler hâlâ darbe davasından yargılanıyor. 

 

Darbeci FETÖ'cülere kol kanat geren Almanya, artık iltica başvurularını kabul 

ederken bir kez daha düşünür diye tahmin ediyorum. 

*** 

 

MASADA KARTLAR YENİDEN DAĞITILIYOR 

DEVA Partisi Genel Başkanı Ali Babacan'ın Vatikan'daki papalık seçimine 

https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
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gönderme yaparak, "Adayımız belli olunca beyaz duman tütecek" demesi üzerine 

6'lı masa ciddiyetini tamamen yitirip artık siyasi mizah konusu oldu. 

 

Kılıçdaroğlu'nun büyük umut bağladığı ve "Dünyaya meydan okuyacağım" dediği 

vizyon bildirisi, CHP seçmeni tarafından bile ciddiye alınmadı. Böylece Kemal Bey'in 

en büyük kozu da boşa çıkmış oldu. 

 

Akşener ve bazı İyi Partililer hâlâ Kılıçdaroğlu'na defans yapmaya devam 

ediyor. Ekrem İmamoğlu medyada haber olmak için elinden geleni 

yaparken Mansur Yavaş, Ankara'da sessiz sedasız bekliyor. Herhalde 

birileri, "Mansur Bey sakın konuşmayın, konuşursanız bu ülkeyi yönetecek bir 

altyapınız olmadığı ortaya çıkar ve tılsım bozulur" demiş olsa gerek. Hiç sesi 

çıkmıyor ve belki de kendisi açısından doğru olanı yapıyor. 

 

6'lı masanın son anayasa toplantısının en heyecanlı yerinde uyuyakalan Saadet 

Lideri Karamollaoğlu ise Abdullah Gül isminden vazgeçmiş değil. Bu 

arada Abdullah Gül'ün sağlık sorunlarıyla ilgili haberler geliyor. Kendisine acil şifalar 

diliyorum. Babacan ve Davutoğlu ise "İstediğimiz milletvekili sayısını verin, biz 

her yola geliriz" gibi bir duruş sergiliyor. 

 

Peki biz bu adayları konuşurken aradan bir sürpriz çıkar mı? Bu soruya cevabı 

arkadaşımız Mahmut Övür'ün dünkü yazısında okuduk. Övür'ün sürpriz adayı Hatay 

Büyükşehir Belediye Başkanı Lütfü Savaş. CHP kulislerinde adı, etliye sütlüye 

karışmayacak sembolik aday olarak geçiyormuş. 

Masada durum özetle böyle. İktidar kanadı ise toplumun tüm beklentilerine ve 

kronikleşmiş sorunlara çözümler üreterek yoluna devam ediyor. Muhalefetin 

inandırıcılık sorunu artarak devam ederken, Cumhurbaşkanı Erdoğan kararsızların 

oylarını toplamayı sürdürüyor. 

 


